


Wees een inspiratiebron voor anderen, wees het licht in  
de duisternis, wees de lach om een traan op te vrolijken, wees een 

student van het leven en wees vooral wie je diep vanbinnen bent: jij.  
Omring jezelf met mensen die in je geloven, die eerlijk en oprecht tegen 

je zijn. Mensen die je aanmoedigen als jij bijna wilt opgeven  
en die jou tot de beste versie van jezelf kunnen maken. 

Leef Je Mooiste Leven

~ Michael Pilarczyk ~
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DOE MEE MET DE VIDEOCURSUS 

Bij dit boek hoort een online cursus met een  
zelfanalyse en een geleide meditatie. Deze cursus,  

Design Your Own Life, bestaat uit twee videolessen en een 
werkboek met vragen en opdrachten. De derde video is 
een geleide visualisatie. Op mijn website kun je je gratis 

aanmelden om deel te nemen aan deze cursus:  

www.michaelpilarczyk.nl/masteryourmindset
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A mentee for almost twenty years, Michael is a product of 
the QLA methodology. He was a great success in media and 
entertainment. I am happy to see he has taken what he has 

learned and is now helping other people achieve their dreams as 
I have done in my many years of QLA mentoring and coaching.

~ Dan S. Peña Sr.,  
High Performance Business Coach ~



www.michaelpilarczyk.nl
www.michaelpilarczyk.com
@mistermindset



Michael Pilarczyk (Gdynia, 1969) is mindset-coach, auteur en 
spreker op het gebied van zelfontwikkeling, bewustzijn, zingeving, 
spirituele groei en zakelijk succes. Als expert in het herprogram-
meren van mindsets (je manier van denken) heeft hij veel mensen 
geholpen om meer plezier, rust, succes en geluk te ervaren in 
hun leven. Hij weet belemmerende denkpatronen te doorbreken 
waardoor ruimte ontstaat voor nieuwe inzichten.

Van 1992 tot 1999 was Michael een populaire dj op Radio 538. 
Hij was vj bij Th e Music Factory (TMF) en hij presenteerde televi-
sieprogramma’s op RTL4 en RTL7. Hij richtte meerdere bedrijven 
op en verkocht zijn mediagroep in 2007 aan Telegraaf Media 
Nederland. Vanaf 2010 nam hij een sabbatical van veertig maanden 
om zijn levensdroom waar te maken: hij zeilde met zijn jacht langs 
alle kusten van de Middellandse Zee. In die periode schreef hij 
de bestseller Dansen in de hemel (2014). In 2016 publiceerde hij 
een moderne Nederlandse bewerking van Th ink and Grow Rich 
(Napoleon Hill, 1937). Michael is de oprichter van de Mastermind 
Academy. Hij wil zijn ervaring, kennis en wijsheid delen. Zijn doel: 
inzicht en inspiratie geven zodat jij bewust, gezond en succesvol je 
mooiste leven kunt leven.

OVER DE AUTEUR



OVER DE MASTERMIND ACADEMY
Op school leren we vooral over cijfers en letters. Over de kunst 
van leven, persoonlijk meesterschap, communicatievaardigheden, 
succes, gezondheid, inzicht, bewustzijn en het begrijpen van onze 
denkwijze wordt ons niet veel bijgebracht. Om die reden hebben 
Cindy Koeman en ik de Mastermind Academy opgericht. 

Wij geven je inzicht om de beste versie van jezelf te worden, 
zodat jij je doelen kunt behalen en je dromen kunt waarmaken. 
Onze overtuiging is dat we met elkaar kunnen werken aan meer 
bewustzijn en verdraagzaamheid en tegelijkertijd aan meer plezier, 
liefde, geluk en persoonlijk succes. Wij willen de wereld liefdevoller 
en vreedzamer maken door mensen te helpen gelukkig en succesvol 
te worden in wat ze het liefste doen. Een mooiere wereld begint bij 
jezelf.

Eind 2015 lanceerden we ons eerste online programma: Design Your 
Own Life. Er deden vijftienduizend mensen mee. Het tweede jaar 
groeide dat aantal tot vijftigduizend. De cursus gaat over persoon-
lijke ontwikkeling en zelfkennis en is bedoeld om je bewust te laten 
nadenken over jezelf en je inzicht te geven in je belemmerende 
gedachtepatronen. Als lezer van dit boek kun jij je gratis aanmelden 
om dit online programma te volgen en het bijbehorende werkboek 
met opdrachten en de zelfanalyse te downloaden.

Aan vijftigduizend mensen stelde ik de vragen: Hoe ziet jouw 
mooiste leven eruit? Waarom doe je wat je doet? Wie wil je zijn? Wat 
wil je écht? Vrijwel niemand kon een helder en concreet antwoord 
geven. Het belang van deze vragen wordt me steeds duidelijker. Ze 
zetten je aan het denken, ze geven inzicht. Ze laten je bewust zijn. 
Zowel de vragen als de vele verschillende antwoorden herinneren 
mij aan de legendarische toespraak van Apple-oprichter Steve Jobs 
op Stanford University (2005): ‘Je tijd is beperkt. Verspil die niet 
door het leven van iemand anders te leven. Trap niet in de dogma-
valstrik – leven volgens de overtuigingen van andere mensen. Laat 



je eigen innerlijke stem niet verdrinken in de ruis van andermans 
meningen. En het belangrijkste: heb de moed om je hart en intuïtie 
te volgen. Op de een of andere manier weet het wat je echt wilt.’

Dat mijn methode werkt bleek uit de reacties die we ontvingen. 
Onze Facebookpagina en mailbox werden overspoeld. De cursus 
leverde verhelderende inzichten op. Voor veel deelnemers was het 
intens en confronterend. Er vloeiden tranen. Mensen durfden ineens 
weer te dromen over hun mooiste leven. Er ontstond nieuw geloof 
in het behalen van doelen waarvan anderen hadden gezegd dat ze 
onmogelijk waren. Verlangens kwamen tot leven. Aan de hand van 
mijn vragen en opdrachten werden persoonlijke doelen helder en 
concreet geformuleerd en op papier gezet. Tussen de duizenden 
reacties las ik vele aangrijpende levensverhalen. Een van de meest 
gehoorde opmerkingen: ‘Als ik dit twintig jaar geleden had geleerd, 
had mijn leven er totaal anders uitgezien. Dank je wel, het is nog 
niet te laat. Dankzij jou ga ik nu alsnog mijn mooiste leven leven.’

Alles is mindset – dat is het uitgangspunt van de Mastermind 
Academy. Leer je gedachten te begrijpen, word meester over je 
mind, en je kunt je bestaan veranderen.

Hoe? Door je hersenen en je geest –  je mind – te trainen. Je 
hersenen en je geest zijn flexibel. Neurowetenschappers tonen al 
jaren aan dat je jezelf kunt herprogrammeren. Door je hersenen 
elke dag te trainen kun je krachtige, positieve neuroverbindingen 
laten groeien. Door dat veelvuldig te doen zullen die nieuwe verbin-
dingen je nieuwe gedrag en uiteindelijk je nieuwe, positieve persoon-
lijkheid worden. Als je belemmerende gewoontes en patronen weet 
te vervangen door nieuwe overtuigingen, zul je succesvoller zijn in 
de dingen die je doet en kun je je leven meer en meer inrichten zoals 
jij dat wilt.

Succes is het resultaat van de manier waarop je denkt. Het is het 
resultaat van verlangen, geloof, overtuiging en het toepassen van de 
juiste strategie.



Wil jij werken aan persoonlijk en zakelijk succes, spirituele groei en 
bewustzijn? Bestudeer dan eerst dit boek en doe daarna mee met 
het online programma Your Roadmap to Success & Happiness of onze 
live masterclass Maximum Potential. Start na het lezen van dit boek 
in elk geval eerst met de gratis online cursus Design Your Own Life.

Meld je aan op www.michaelpilarczyk.nl/masteryourmindset
of kijk op www.michaelpilarczyk.nl



Het geloof in jezelf is je grootste kracht

~ Michael Pilarczyk, Dansen in de hemel ~





Ibiza, zomer 2016

Het is zeven uur in de ochtend. Ik zit op een rots in het water en 
geniet van de stilte. Aan de overkant van de baai klimt een oranje 
gloed over de heuvels, om even later te schitteren op het water. De 
wind laat de geankerde boten schommelen. Vijf jaar geleden lag ik 
hier met mijn zeiljacht voor anker, nu is deze baai onze voortuin. Het 
uitzicht vanaf ons huis is spectaculair. Ik staar naar de horizon, het 
decor van mijn zeiltochten, van mijn reis naar innerlijk bewustzijn. 
Het water, de zon en de wind, altijd in beweging, net als het leven. 
Ik ben dankbaar dat ik hier mag zijn, gezond en gelukkig. Op dit 
moment is dit mijn mooiste leven.
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OVER DIT BOEK
Hoe ziet jouw mooiste leven eruit? Waarom doe je wat je doet? 
Wat wil je écht? Dit boek gaat over deze belangrijke levensvragen. 
In de afgelopen jaren heb ik deze vragen gesteld aan vele bekenden 
en onbekenden. Dit leidde veelal tot aangename gesprekken over 
de zin van het leven. En doordat ik gerichte vragen bleef stellen, 
was het eindresultaat voor mijn gesprekspartners vrijwel altijd een 
heldere omschrijving van hun persoonlijke versie van wat ik ‘ je 
mooiste leven’ ben gaan noemen.

In dit boek vertel ik je mijn verhaal, hoe ik met vallen en opstaan 
mijn dromen waarmaakte, innerlijke rust vond en vrijheid bereikte, 
ook fi nancieel. Is dit ook wat jij wilt? Dan zul je in dit boek vragen 
en antwoorden vinden die je op weg helpen.

Ik geloof niet in programma’s en boeken die beloven dat je 
in korte tijd succesvol, rijk, zen of verlicht zult zijn. Dit is niet 
het zoveelste theoretische zelfhulpboek. Ik vertel je vanuit mijn 
eigen ervaring wat ik heb gedaan, hoe ik dat heb gedaan en hoe jij 
dezelfde denkwijze en strategie kunt toepassen om de kwaliteit van 
jouw leven te verbeteren. 

INLEIDING
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Geld is daarbij een aangenaam hulpmiddel, maar je hoeft geen 
miljonair te zijn om je mooiste leven te kunnen leven.

Denk je dat jij nog niet je maximale persoonlijke potentieel 
benut, dat er meer in je zit? Heb je doelen die je wilt realiseren? 
Heb je dromen die je wilt waarmaken? Wil je meer betekenis geven 
aan wie je bent en wat je doet? Aan de hand van voorbeelden zal 
ik je laten zien dat je gedachten de bron zijn van je gedrag. Dat 
is belangrijk, want je gedrag bepaalt wat je dagelijks doet en de 
resultaten die je behaalt.

Om te beginnen is het van belang dat jij je bewust bent van je 
gedachten en van het feit dat jij de veroorzaker bent van die mentale 
activiteit. Realiseer je vervolgens dat jij met je intelligente brein een 
betekenis geeft aan elke gedachte en dat dat je een bepaald gevoel 
geeft.

Ook elk oordeel dat je hebt is het gevolg van de betekenis die 
jij geeft aan een gedachte. Nu je dit boek leest zul je er iets van 
vinden, je hebt een mening. Je bent het ermee eens of niet. Waar 
komt die mening vandaan? 

Tijdens mijn onderzoek voor het schrijven van dit boek werd 
me duidelijk hoe de manier waarop we denken tot stand komt. 
Het is het gevolg van onze waarneming en onze waarneming is 
geen objectieve weergave van de werkelijkheid. Het is jouw werke-
lijkheid. Niet zuiver dus, maar gekleurd.

‘De werkelijkheid is slechts een illusie, maar wel een zeer vast-
houdende waarin we geloven,’ stelde Albert Einstein.

Een film kijken is een goed voorbeeld. Ondanks dat je weet dat 
wat je ziet niet ‘echt’ is, kun je een slapeloze nacht hebben na het 
kijken van een spannende thriller of een horrorfilm. En hoe vaak 
heb je niet zitten janken wanneer je geraakt werd door een hart-
verscheurende sterfscène? Je gedachten en emoties zijn dus in staat 
om je te laten geloven in een werkelijkheid die lijkt op de realiteit, 
maar die feitelijk een toneelspel is. En dat is niet alleen het geval 
wanneer je kijkt naar een film.
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Zoals je foto’s op Instagram bewerkt met een filter om ze mooier 
te maken, zo kijk je ook naar de buitenwereld door jouw eigen 
filter. En dat filter kleurt het beeld zoals jij het graag ziet. Met een 
mooi woord noemen we dit een paradigma: een referentiekader van 
waaruit jij de werkelijkheid interpreteert. Vanuit dat referentiekader 
vormen zich jouw overtuigingen.

In dit boek gaan we dat filter uitgebreid onderzoeken. Ik wil je 
laten inzien welke invloed dat filter – je paradigma’s en conditio-
nering zoals ik het ook noem – heeft op jouw kijk op de wereld en 
op jezelf. En andersom: welke invloed jij zelf hebt op jouw eigen 
filter. Want het feit dat jij de veroorzaker bent van jouw gedachten, 
betekent ook dat jij die gedachten kunt veranderen. 

Ik wil je vragen om dit boek te lezen met een open mind. Lees 
ontvankelijk, zonder vooroordelen. Ik wil je nergens van overtuigen, 
dus ik ga ook niets bewijzen. Als je niet gelooft wat ik vertel, dan 
werkt het niet voor je. Voor mij is wat ik schrijf in dit boek als de 
zon, de maan en de liefde. Wil je dat liefde wordt bewezen voordat 
je erin gelooft? Wil je wetenschappelijk verklaard hebben welke 
invloed de kracht van je gedachten heeft op je dagelijks bestaan 
voordat je er gebruik van gaat maken?

Eerst geloven, dan zul je zien. Dat is mijn mantra.

De titel van dit boek is Master your mindset. Je mindset is jouw 
manier van denken. Mindset is als een taal. Er zijn vele talen en 
zo zijn er ook vele mindsets. Het gaat erom dat je die taal begrijpt 
en ook kunt spreken. De controle over je mindset kun je verge-
lijken met taalbeheersing. Hoe voel jij je in een land waar je de taal 
niet spreekt en de gebruiken niet kent? Ongemakkelijk, onzeker? 
Je begrijpt andere mensen niet en jij kunt ook niet goed duidelijk 
maken wat je bedoelt. Wanneer je voor korte duur verblijft in een 
omgeving waar je de taal niet machtig bent, is dat een tijdelijk 
ongemak. Maar wanneer je verhuist naar een ander land, een 
omgeving waar je niet met anderen kunt communiceren, dan is 
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het van levensbelang dat je die nieuwe taal leert te begrijpen en 
te spreken. Zoals met alles wat je nieuw leert is dat in het begin 
niet eenvoudig, maar na verloop van tijd ontdek je dat je jezelf 
verstaanbaar kunt maken en dat je je op je gemak begint te voelen 
in die nieuwe omgeving. Zo werkt het ook met mindset.

Je manier van denken bepaalt hoe je in het leven staat. Of je 
gelukkig en succesvol bent of niet, hoe je omgaat met anderen en 
met jezelf, hoe je omgaat met je gevoelens en of je het leven leidt 
zoals jij dat graag wilt. Je gedrag is dus een direct gevolg van je 
mindset. Dit is belangrijk om te beseffen. Wil je iets aan jezelf, je 
gedrag en de kwaliteit van je dagelijks leven verbeteren? Dan is het 
noodzakelijk om je denkwijze en je overtuigingen te veranderen. 

Dit boek bestaat uit vier delen. In het eerste deel vertel ik waar ik 
de kennis en wijsheid vandaan heb waardoor ik ben geworden wie 
ik nu ben. Wanneer je aandachtig leest zul je al veel elementen 
uit mijn filosofie en strategie voor een succesvol en gelukkig leven 
ontdekken.

In deel 2 beschrijf ik die filosofie: een zoektocht naar geluk en 
succes, naar jezelf, jouw persoonlijke waarden en je eigen waarheid. 
Hieruit ontstaat je persoonlijk statuut: een gids met je eigen leef-
regels die de kwaliteit van je leven bepalen.

In deel 3 leer je hoe je meester wordt over je mindset, je denk-
houding. Ik leg uit hoe jouw manier van denken is ontstaan en 
hoe je belemmerende gedachten kunt omzetten in een krachtige, 
positieve mindset.

In het vierde deel leg ik de strategie uit waarmee ik succes heb 
behaald. Die strategie noem ik The Roadmap to Success & Happiness, 
de weg naar succes en geluk. Aan de hand van praktische principes 
en voorbeelden vertel ik hoe jij je persoonlijke en zakelijke doel-
stellingen kunt behalen en je dromen kunt waarmaken. Dat vereist 
een doordachte strategie die ik beschrijf in mijn twaalfstappenplan.
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Die strategie en filosofie heb ik door de jaren heen ontwikkeld 
op basis van mijn ervaringen als mens en ondernemer. Ik heb 
me daarbij laten inspireren door vele zakelijke en spirituele leer-
meesters. Het is een filosofie die je ook terugziet in de denkwijze 
van sporthelden, beroemde artiesten, topondernemers en andere 
succesvolle mensen.

Wellicht is wat ik schrijf nieuw voor je en gaat er tijdens het lezen 
van dit boek een wereld voor je open. Misschien vind je het voor de 
hand liggend wat ik je vertel. Misschien denk je dat je het allemaal 
al weet. Dat is goed mogelijk, want ik vertel niets nieuws. Maar er 
is een levensgroot verschil tussen weten en begrijpen. Begrijpen is 
doen wat je weet. Alleen toegepaste kennis is van waarde.

Een voorbeeld. Je weet waarschijnlijk wel hoe je piano speelt. Je 
neemt plaats aan de piano en je beweegt je vingers over de toetsen. 
Toch zal dit niet bij iedereen klinken als muziek en zal slechts een 
enkeling in staat zijn een schitterend concert ten gehore te brengen. 
We beschikken allemaal over twee handen en tien vingers, dus 
wat maakt het verschil? Het omzetten van weten in begrijpen. 
Doen wat je weet en dat veelvuldig oefenen. Zoveel mogelijk tijd 
besteden aan studie en oefening. Alleen actie leidt tot resultaat.

Wat ik je vertel komt voort uit wijsheden die eeuwenoud zijn. 
Er is maar één spirituele waarheid waarop alles is gebaseerd. Die 
inzichten worden al generaties lang doorverteld. Veel van die 
inzichten ontleende ik aan boeken en vertellingen van Napoleon 
Hill, James Allen, Alan Watts, Jiddu Krishnamurti, Wayne W. 
Dyer, Deepak Chopra, Tulku Lobsang Rinpoche, Sri Sri Ravi 
Shankar, Bob Proctor, Richard Branson, Tony Robbins, Jim 
Rohn en Wallace D. Wattles. Ik heb mijn uiterste best gedaan 
hun intenties, inzichten en wijsheden te doorgronden en die te 
begrijpen. Dat alles, aangevuld met wat ik leerde van mijn zakelijk 
mentor Dan Peña, mijn spiritueel leraressen Prema Sai Maa Anah 
Maa en Rajshree Patel, en mijn levenscoach Egon Massink, is mijn 
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levensovertuiging geworden. In dit boek heb ik die visie opge-
schreven als een verhaal, waarin je de denkwijze zult ontdekken 
die ook jij kunt toepassen om je mooiste leven te gaan leven.

VOLG JE VERLANGEN
Het recept voor een gelukkig en succesvol bestaan is eenvoudig: 
doe wat je écht leuk vindt en word daar heel goed in. Dat klinkt 
misschien te simpel, maar juist die eenvoud kenmerkt veel succes-
volle mensen.

Vijfentwintig jaar geleden – ik was toen tweeëntwintig – was 
ik niet bewust op zoek naar de werking van de geest (de mind). 
Het boeide mij vooral hoe het kon dat sommige mensen miljoenen 
verdienden en een luxe leven leidden, terwijl de meeste andere 
mensen dagelijks naar een baas gingen om te werken en daarmee een 
salaris verdienden waarmee de rekeningen betaald konden worden. 
Het verschil tussen make a life en make a living. Als je daar gelukkig 
mee bent is dat prachtig, maar mij viel op dat veel mensen blij waren 
wanneer het weekend was of wanneer ze eindelijk vakantie hadden. 
Al die mensen verkozen hun vrijheid boven de verplichting van hun 
werk. Wat zegt het over je werk als je blij bent dat het vrijdag-
middag is? Tijd om je baan op te zeggen en iets te gaan doen wat 
je wél leuk vindt! Natuurlijk begrijp ik dat de rekeningen betaald 
moeten worden. Werk is noodzakelijk voor je levensonderhoud, 
maar doe dan iets wat je leuk vindt, wat je voldoening geeft. Als je 
niet met plezier werkt, zal dat vroeg of laat worden opgemerkt, met 
als gevolg dat je gedwongen wordt op zoek te gaan naar een andere 
baan. En wanneer je met tegenzin doet wat je moet doen, zul je 
nooit bovengemiddeld presteren én is de kans klein dat je er goed 
voor betaald zult worden. 

Het heeft mij altijd gefascineerd dat sommige mensen succesvol 
worden, veel geld verdienen, leuke vrienden hebben en een heerlijk 
luxe leven leiden, terwijl veel anderen denken dat ze dat ook willen 
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maar dat niet voor elkaar krijgen. Waardoor werd Armin van 
Buuren de beste dj van de wereld? Wat maakte Usain Bolt een legen-
darische kampioen hardlopen? Wat maakte Madonna en Beyoncé 
de grootste artiesten van hun generatie? Hoe veranderde Robbie 
Williams van een straatjochie in een rockster? Wat maakte Sergio 
Herman tot een sterrenkok van wereldklasse? Wat maakte Jack Ma 
de meest succesvolle internetondernemer van Azië? Wat is de drij-
vende kracht van Elon Musk? Hoe werd Joop van den Ende eerst 
de koning van tv-land en bouwde hij daarna een wereldwijd theater- 
imperium op? Wat maakte Leonardo DiCaprio een wereldster? Wat 
maakte Richard Branson een van de meest succesvolle en tevens 
gerespecteerde ondernemers ter wereld?

In 2007 stond ik op een bescheiden plek in de Quote 100 Junior, 
een lijst met de honderd meest vermogende selfmade miljonairs 
onder de veertig jaar. Wat maakte deze twintigers en dertigers al zo 
vroeg in hun leven multimiljonair? De grote meerderheid van deze 
jonge mensen leeft voor hun passie. Ze doen wat ze heel erg leuk 
vinden en door daar met bezieling al hun tijd aan te besteden weten 
ze buitengewone resultaten te boeken. Dat resultaat – roem, rijkdom 
of beide – is een bijproduct, vrijwel nooit een doel op zich. Veel van 
deze succesvolle ondernemers, artiesten en topsporters steken niet 
onder stoelen of banken dat het financiële resultaat van hun activi-
teiten een drijfveer is. Maar meestal is het niet de voornaamste.

Op de lagere school had ik een vriend. Onze gezamenlijke passie 
was muziek. We speelden orgel en piano en componeerden liedjes. 
Hij maakte van het componeren zijn levensmissie. In het begin 
leverde dat nauwelijks voldoende geld op om de huur te kunnen 
betalen, maar die onzekere toekomst kon zijn liefde voor muziek 
niet vertroebelen. Mijn vriend, John Ewbank, volgde zijn verlangen 
en op een dag schreef hij een lied dat wekenlang op nummer 1 
stond. Sindsdien behaalde hij enorme successen met Marco Borsato. 
Vrijwel iedereen kent de muziek die ontstond in zijn gedachten. John 
werd de meest succesvolle Nederlandse componist en producer ooit, 
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geliefd door vele muziekliefhebbers. Als beloning kreeg hij roem, 
waardering en een rijkelijke financiële beloning.

Het volgen van je verlangen wijst je vanzelf de juiste richting op 
je levenspad. Daarvoor zijn moed, vertrouwen en geloof in jezelf 
nodig. ‘Heb de moed om je hart en intuïtie te volgen. Op de een of 
andere manier weet het wat je echt wilt,’ zei Steve Jobs. En in De 
alchemist schrijft Paulo Coelho: ‘Luister naar je hart. Waar je hart 
is, is ook je schat.’

Het niet luisteren naar je hart en je verlangen negeren heeft vaak 
tot gevolg dat je op een dood spoor terechtkomt. Dat overkwam 
mijn schoolvriend Kees. Hij hoefde niet veel te doen om achten en 
negens te halen. Klasgenootjes en leraren vonden Kees een intel-
ligente jongen. Wat onze vaders deden wisten we eigenlijk niet, 
behalve dat ze vroeg van huis vertrokken en laat thuiskwamen. Dat 
had te maken met de files. Ik praat nu over begin jaren tachtig, we 
zaten op de havo. Kees en ik namen ons voor om nooit in de file te 
gaan staan om voor een baas te werken. We hadden dromen en een 
toekomst vol mogelijkheden.

Een aantal jaren terug was ik bij een reünie. Ik vond het geweldig 
om de mensen te zien met wie ik bijna dertig jaar geleden mijn leven 
had gedeeld. We spraken over hoe die afgelopen drie decennia voor 
iedereen waren verlopen. Voor de aardigheid riep ik: ‘Wie staat er ’s 
ochtends wel eens in de file?’ Het werd stil. Iedereen stak zijn hand 
op, op één na, en dat was niet Kees. ‘Ik weet niet wat er gebeurd is 
onderweg,’ zei Kees. Er was niet gebeurd wat hij had gewild. ‘Nee, 
de omstandigheden. Ik heb te veel geluisterd naar mensen om me 
heen die vonden dat ik dit niet moest doen en dat niet moest doen. 
Het begon al bij de keuze van mijn vakkenpakket, daardoor waren 
de keuzes beperkt. En van de keuzes die er waren heb ik alleen maar 
de verkeerde gemaakt. De verkeerde vrouw, de verkeerde kinderen. 
Als ik een betere vrouw had gehad had ik leukere kinderen gehad, 
dan had ik een leuker leven, dan had ik ook niet zo veel gezeik thuis 
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en dan had ik beter kunnen presteren op mijn werk. En dan had 
ik niet de baan gehad die ik nu heb, maar dan was ik de directeur 
geweest, dan had ik veel geld verdiend en dan had ik tijd kunnen 
investeren in mijn gezin.’

‘Kees, waarom heb je het niet gedaan?’ vroeg ik hem. Dat wist hij 
niet. ‘Hoe oud ben je nu?’

‘Drieënveertig,’ antwoordde hij.
‘Wat ga je doen met de rest van je leven?’ vroeg ik. En over die 

vraag denkt Kees al een tijdje na. Ik vond het boeiend. Twee mensen 
met een vrijwel gelijke achtergrond, dezelfde school, eenzelfde soort 
rijtjeshuis – hoe kan het zijn dat hij, met zijn intelligentie, onge-
lukkig gevangen zit in zijn bestaan en ik mijn mooiste leven leef?

DROMEN ZIJN ZAADJES
Voordat ik verder ga wil ik je een belangrijke levensvraag stellen: 
Wat wil je écht? Wat is je verlangen? Waar droom je wel eens van? 
Hoe ziet jouw mooiste leven eruit?

Grote ontdekkingsreizigers, uitvinders, sporthelden, kunstenaars 
en muzikanten werden gedreven door een grenzeloos verlangen. 
De gebroeders Wright droomden van een vliegmachine. Martin 
Luther King had een droom: gelijkheid voor iedereen. Mahatma 
Gandhi droomde over een onafhankelijk India, hij droomde van 
vrede en vrijheid. Als klein meisje droomde Beyoncé ervan de 
wereld te veroveren met haar muziek. Sven Kramer was als kleine 
jongen al vastbesloten om wereldkampioen te worden. Joop van den 
Ende droomde van showbizz en grote musicals. Michael Phelps 
zag zichzelf als olympisch kampioen. Op de spelen van 2008 in 
Peking won hij acht maal goud. Muhammad Ali droomde ervan de 
grootste bokser ooit te worden. Hij leeft voort in de geschiedenis als 
‘The Greatest’. Nelson Mandela droomde van vrijheid en gelijkheid. 
Steve Jobs visualiseerde de iMac, de iPod en de iPhone. Hij zag zijn 
droom voor zich en wekte die tot leven.
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Ook ik had dromen en maakte ze waar. Als kleine jongen wilde 
ik dj worden bij de nationale radio. Ik droomde ervan miljonair te 
worden en op een zeiljacht te wonen, om lange reizen te kunnen 
maken en mijn mooiste leven te kunnen leven. Verlangen is de 
oorsprong van elk succes.

‘Dromen zijn zaadjes van een toekomstige werkelijkheid,’ 
schrijft Napoleon Hill in Think and Grow Rich. Je zielskracht zal 
je bijstaan om van dat diepe verlangen werkelijkheid te maken. 
Oprecht verlangen levert energie op, waardoor je op een wonder-
baarlijke manier één wordt met de energie van het universum, die 
ik ‘Kosmische Intelligentie’ noem. Hiermee loop ik vooruit op 
energie, visualisatie, verbeeldingskracht en de wet van aantrekking 
en creatie. Belangrijke onderdelen later in dit verhaal. 

Om een zinvolle invulling te geven aan je bestaan is het van 
belang om je verlangens om te zetten in concrete doelen. Zonder 
doel kan een voetballer niet scoren en zonder bestemming weet een 
piloot niet waar hij moet landen. Het klinkt als een open deur, maar 
waar ben je naar op weg als je geen idee hebt wat je bestemming is? 
Stel dat je de auto instapt en je programmeert je navigatiesysteem 
met: doe maar ergens. Waar denk je dan dat je uitkomt? Als je niet 
weet waar je naartoe gaat is de kans groot dat je ergens terechtkomt 
waar je niet wilt zijn. Met je persoonlijke navigatiesysteem werkt 
het ook zo. Programmeer je eigen bestemming. Wat wil je als eind-
resultaat? Als je dat helder voor ogen hebt, kun je het voor je zien. 
Dan is er vrijwel altijd een weg te vinden om er te komen. Hoe je er 
komt, is in dit stadium nog niet van belang, maar je moet wel exact 
weten waar je naartoe wilt.

Het is van doorslaggevend belang dat je jezelf richting geeft, zoals 
een kapitein met zijn schip koers zet naar een volgende bestemming. 
Dat hoeft niet meteen je eindbestemming te zijn. Denk daarom nu 
ook niet direct dat je één groot levensdoel moet hebben. Een doel 
kan ook een tussenstap zijn om je uiteindelijke grotere doelen te 
behalen of je droom waar te maken.
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Toen we klein waren was het een doel om zindelijk te worden, 
te leren lopen, te leren lezen en schrijven en wellicht was het een 
doel om een diploma te halen. Daarna maakte je een keuze om te 
gaan studeren of te gaan werken. In alle gevallen had je een doel. 
Je wilde bijvoorbeeld advocaat, accountant, chirurg of ondernemer 
worden en daarvoor moest je beschikken over specialistische kennis. 
Of je zocht een baantje omdat je geld wilde verdienen. Voor veel 
mensen is het stichten van een gezin en het kopen van een huis een 
doel. Andere mensen, zoals Mahatma Gandhi en Moeder Teresa, 
maakten van het prediken van vrede, geweldloosheid en naasten-
liefde hun levensdoel.

Armin van Buuren droomde ervan om dj te worden. Als tiener 
ontstond zijn liefde voor de muziek en besteedde hij al het geld dat 
hij verdiende met een krantenwijk aan platen. ‘Het is niet alleen de 
liefde voor muziek, het is mijn passie,’ zegt Armin. ‘Het gaat verder 
dan het leuk vinden, het is een levensstijl. Muziek is de essentie 
van mijn leven.’ Armins levensdoel is een missie. Zijn gedrevenheid 
werd beloond. Maar liefst vijf maal verkozen tot beste dj van de 
wereld. Miljoenen mensen luisteren naar zijn radioshow en hij 
scoorde tientallen wereldhits.

Mijn voormalige werkgever Joop van den Ende speelde als kleine 
jongen graag poppenkast. Zijn hart werd geraakt door de revue 
in Koninklijk Theater Carré. En hoewel uit een beroepskeuzetest 
duidelijk werd dat hij het beste timmerman kon worden, koos hij 
resoluut voor een leven in de showbizz. Televisie, theater en musical 
waren zijn droom en die droom maakte hem miljardair.

Sergio Herman wilde niets anders dan topkok worden. Dat 
ging niet zomaar. ‘Vijfentwintig jaar lang heb ik dag en nacht staan 
zwoegen om de top te bereiken,’ zegt hij. ‘Je moet zo hard werken dat 
je gasten langzaam maar zeker overtuigd raken van jouw keuken.’ 
Dat gezwoeg werd meerdere malen beloond met drie sterren.
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Mijn goede vriend en leermeester, zeezeiler Henk de Velde, wilde 
kapitein worden en de wereldzeeën bevaren. Als vijftienjarige werkte 
hij als lichtmatroos op een vrachtschip. Midden op de oceaan zag 
hij een klein zeilschip dat het zaadje voor zijn levensdroom plantte. 
Op zijn negenentwintigste maakte hij zijn eerste wereldreis. In 
veertig jaar zeilde Henk zesmaal solo rond de wereld. Hij maakte 
zijn droom waar en leefde zijn mooiste leven.

Toen ik zes jaar was nam mijn vader me een dagje mee op een 
gehuurd houten bootje op de Loosdrechtse Plassen. Die middag 
ontstond mijn droom om lange zeilreizen te maken en te wonen op 
een boot. Dat verlangen werd mijn drijvende kracht. Het duurde 
bijna dertig jaar voordat ik die droom kon waarmaken. De aanhouder 
wint. Winnaars geven nooit op en opgevers winnen nooit.

JUST DO IT!
Denk nu niet dat je alleen maar dromen kunt hebben als je jong 
bent, of als je beschikt over uitzonderlijke talenten. Denk ook niet 
dat het waarmaken van dromen alleen is weggelegd voor een selecte 
groep geluksvogels. Het gaat erom of je de moed hebt om te durven 
dromen. Mijn advies: volg je verlangen en luister naar je hart.

Twee van mijn vrienden waren – net als ik – de veertig gepas-
seerd toen ze besloten het roer om te gooien. Mijn zeilmaat Hans 
was eigenaar van een drukkerij en een marketingbureau, maar 
zijn hart lag en ligt bij water en boten. Hij schoolde zich om tot 
jachtmakelaar en nam een jachthaven over. Regisseur Philip, met 
wie ik tientallen televisieprogramma’s heb gemaakt, begon met het 
verbouwen van zijn eigen huis en tuin. Inmiddels heeft hij een gere-
nommeerd aannemersbedrijf.

Om mensen te inspireren hoe zij hun mooiste leven kunnen 
leven, heb ik dit boek geschreven en geef ik lezingen en master-
classes waaraan inmiddels vele tienduizenden mensen hebben 
deelgenomen. Een van de eerste deelnemers was Anet, een dame 



33

van vierenvijftig jaar. Haar werk als assistente bij een tandarts gaf 
geen voldoening meer. Het liefste wilde ze stoppen met haar baan 
en de hele dag met dieren gaan werken, dat was haar droom. Maar 
die droom zou moeten wachten tot haar pensioen. ‘Hoezo?’ vroeg 
ik. Ik adviseerde haar niet te wachten maar direct te beginnen die 
droom waar te maken. Angst en twijfel was van haar gezicht af te 
lezen. ‘Hoe dan? Hoe kan ik daar geld mee verdienen?’ Maar terwijl 
ze die vragen stelde, verscheen er een glimlach op haar gezicht en 
begonnen haar ogen te schitteren.

 Financiële middelen waren er niet in overvloed. Het kon haar 
verlangen niet in de weg staan. Dit was wat ze écht wilde. Alleen de 
gedachte al liet haar hart sneller kloppen.

Tijdens een tweedaagse masterclass kwam Anet erachter dat ze 
in belemmeringen dacht en niet in mogelijkheden. Door vragen 
die ik haar stelde en de visualisaties die we deden kreeg ze nieuwe 
inzichten en besefte ze dat er nog tijd en mogelijkheden genoeg 
waren om haar leven radicaal om te gooien. Ze paste mijn strategie 
toe. Ze onderzocht haar idee en begon meteen met de uitvoering 
van haar plan. Ze volgde een specialistische opleiding en haar zoon 
bouwde een website. Vier maanden na de masterclass zegde ze haar 
baan op en was haar huisdierenservice een feit. Over het geld hoeft 
ze zich geen zorgen te maken, want de inkomsten groeiden sneller 
dan verwacht. ‘Dat is een prettige bijkomstigheid, maar het allerbe-
langrijkste is dat ik elke dag met een groep honden in het bos kan 
genieten. Ik ben dolgelukkig dat ik het gedaan heb en dat straal ik 
elke dag uit.’

Vincent was eind twintig en had zijn leven goed op de rails met 
een prima salaris als consultant. Sceptisch begon hij aan mijn online 
cursus, maar enkele weken later nam hij ontslag en besloot hij te 
gaan doen waar hij al jaren van droomde. ‘Succesvolle mensen weten 
wat ze willen en leven op hun eigen voorwaarden. Dat vond ik een 
enorme eyeopener tijdens de cursus. Vanaf dat moment begon ik 
te kiezen voor de dingen waar ik gelukkig van werd, zonder me 
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druk te maken over wat een ander daarvan zou vinden. Nu reis ik 
al maandenlang de wereld over. Mijn tip: stap uit je comfortzone.’

Ron vroeg zich halverwege de veertig af wat hij met de rest van 
zijn leven zou gaan doen. ‘Het inzicht ontstond tijdens de master-
class. Ineens ontdekte ik wat mij gelukkig zou maken: een bed & 
breakfast beginnen.’ Hij kwam direct in actie en bouwde – letterlijk –  
binnen een jaar zijn droom van de grond af aan tot werkelijkheid.

Marielys belandde na een zeer comfortabel leven in een drama-
tische situatie. Ze raakte al haar geld kwijt en stond met haar dochter 
op straat. Tijdens een confronterende masterclass kwam haar nieuwe 
droom tot leven. Ze visualiseerde zichzelf weer in een luxe bestaan, 
waarbij ze als coach anderen zou helpen hetzelfde te realiseren. 
Een jaar later werd haar bijzondere verhaal gepubliceerd in kranten 
en bekende magazines. Ze is nu internationaal een van de meest 
succesvolle lifecoaches in Spaanstalige gebieden. ‘Resultaten liegen 
niet,’ zegt ze. ‘En ik ben weer gelukkig met een nieuwe partner en 
mijn dochter.’

Ook Natasja, bijna veertig jaar, had een droom, alleen durfde ze 
die niet waar te maken. ‘Je hebt toch alles,’ maakten vrienden haar 
wijs. ‘Je bent gezond, je hebt een leuke man, grappige kinderen en 
een goedbetaalde baan.’ Ja, dat had ze: een baan, een kantoorbaan, 
in een zuurstofarm gebouw en ze was er niet trots op! Op een dag 
vroeg ik haar: ‘Wat zou je doen als tijd en geld er niet toe deden?’ 
Waarop Natasja antwoordde: ‘Dan zou ik mensen interviewen en al 
hun mooie inzichten opschrijven.’

Om die droom te realiseren stelde ze een plan op en na een jaar 
zegde ze haar kantoorbaan op. ‘Met die keuze creëerde ik een finan-
ciële noodzaak, want we kunnen allemaal wel fijn dagdromen maar 
de hypotheek moet ook betaald worden. Inmiddels schrijf ik voor 
veel verschillende magazines en kan ik daar prima van rondkomen. 
Ik heb al veel bekende artiesten, acteurs en schrijvers mogen inter-
viewen voor populaire tijdschriften. Wat mij het meeste geholpen 
heeft is om voor mijn droom te kiezen zonder me druk te maken 
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over het hoe. De weg ontvouwt zich vanzelf. Voor mij was dat vaak 
in de vorm van onverwachte ontmoetingen.’

WAT JE KUNT BEDENKEN KUN JE WAARMAKEN
Dromen geven kracht om je bestaan en zelfs de wereld te veran-
deren. De geschiedenis is voor een groot deel geschreven door 
creatieve mensen en dromers. Daarmee bedoel ik niet dat iedereen 
wereldkampioen of megaster hoeft te worden. Ik beweer ook niet 
dat alles voor iedereen mogelijk is. Dat kan ook niet; elk mens heeft 
een ander persoonlijk potentieel. Maar laat dit niet direct een beper-
kende gedachte voor je zijn. Je hebt je eigen visie op het leven en hoe 
jij je leven wilt leiden. Je hebt je eigen wensen, doelen en dromen. 
‘Wat je kunt bedenken kun je waarmaken,’ zegt Napoleon Hill in 
Think and Grow Rich. Dat doet denken aan een bekende uitspraak 
van Walt Disney: ‘Als je het kunt dromen kun je het waarmaken.’ 
En Boeddha vertelt in zijn lessen dat we worden gevormd vanuit 
onze gedachten. We worden wat we denken. Die gedachtegang deel 
ik. Ook ben ik van mening dat je vrijwel altijd tot meer in staat bent 
dan je je met je rationele denken kunt inbeelden.

Als ik spreek over grote voorbeelden die al vroeg wisten wat hun 
droom of hun passie was, hoor ik geregeld: ‘De meeste mensen weten 
nu eenmaal niet wat ze precies willen, vooral als je jong bent is dat 
heel lastig.’ Deze redenering klinkt mij in de oren als het gevolg van 
een beperkte denkhouding in onze opvoeding. School leidt niet op 
voor een succesvol en gelukkig bestaan maar voor schijnzekerheid, 
een baan. Het opleidingssysteem zit helaas gevangen in een web 
van regelgeving en laat weinig ruimte voor innovaties en creativiteit. 
Onze opvoeding en het huidige onderwijs vertellen je wat de spel-
regels zijn, maar vrijwel niemand leert je hoe je het spel moet spelen. 
Je leert dat de lijnen de grenzen zijn, maar wie leert je de techniek 
om te scoren?
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Ik vind het plezierig om les te geven en met jonge mensen te 
werken want ik ben geïnteresseerd in hun soms vernieuwende 
visie. Tijdens colleges op hogescholen en universiteiten vraag ik 
studenten altijd naar hun doelen en dromen. Die vraag overrompelt 
hen meestal. De meeste studenten hebben er nog nooit bij stilge-
staan. Als ik hen vraag wat naar hun idee bepaalt of je succesvol en 
rijk wordt, krijg ik opmerkelijke antwoorden: rijke ouders, je moet 
mensen kennen die je aan een goede baan kunnen helpen en je moet 
vooral weinig fouten maken. Ik leg dan uit dat Oprah Winfrey, 
Joop van den Ende en topvoetballers Wesley Sneijder en Cristiano 
Ronaldo en nog vele andere succesvolle mensen geen rijke ouders 
hadden. Ik vertel dat je van fouten juist kunt leren. En het kan zeker 
in je voordeel werken als je de juiste mensen kent, maar als jij geen 
toegevoegde waarde biedt, zullen die mensen je niet snel aannemen. 
Hard werken en ergens in uitblinken zijn volgens veel studenten 
die ik heb gesproken niet doorslaggevend voor succes. Volgens hen 
zijn vooral externe factoren waar je geen invloed op kunt uitoefenen 
bepalend voor het verloop van je leven.

Als het waar is dat zoveel mensen niet kunnen bedenken wat ze 
écht willen, waar ligt dat dan aan? Opvoeding? Onze educatie stopt 
ons in hokjes en verlangt daarna van ons dat we binnen die beperkte 
mogelijkheden een keuze maken voor de rest van ons leven. Zoals de 
Britse onderwijsdeskundige Ken Robinson zei: ‘Wij maken onvol-
doende gebruik van het menselijk potentieel. Het onderwijssysteem 
vernietigt creatief talent, terwijl het in onze moderne wereld gaat 
om creativiteit en verbeelding.’

Onderwijs heeft beslist geen zin als het je niet helpt inzicht 
te krijgen in de totaliteit van het leven met zijn schakeringen, 
zijn buitengewone schoonheid, zijn vreugden en zijn leed. Het is 
makkelijk je te schikken naar wat de maatschappij, je ouders of je 
leraren vertellen. Dat is een gemakkelijke en veilige manier van 
bestaan, maar het is geen leven. Leven is zelf ontdekken wat waar 
is en wat niet. Ontdekken wat je zélf wilt en waarom. Het gaat om 
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geestelijke groei die je het pad zal wijzen naar succes en geluk.
Waarom stelt niemand je de vraag wat je echt zou willen doen als 

tijd en geld geen rol zouden spelen? Geen wonder dat veel mensen 
hier nog nooit werkelijk over hebben nagedacht. Niemand heeft je 
geleerd zo te denken.

Dit wordt me telkens weer duidelijk in het contact dat ik heb 
met duizenden mensen die deelnemen aan mijn programma’s en live 
events. Een veelgestelde vraag is: ‘Hoe ontdek ik wat ik leuk vind?’

Hoe kun je het niet weten? 
Of durf je het niet hardop uit te spreken? Uit angst? Omdat je 

bang bent dat het toch niet kan, dat het niet zal lukken? Bang om 
teleurgesteld te worden? Durf je daarom niet te dromen van je meest 
ideale leven? Vroeger, toen je jong was, leefde je vanuit een vrije 
geest. Je verbeeldingskracht was de brandstof voor een levenslustig 
bestaan. Maar de tijd neemt veel mensen hun dromen af. Je laat 
je verbeeldingskracht opdrogen en je creatieve vermogen afsterven. 
Denk je zo teleurstellingen te voorkomen?

Is dat waarom ouders en leraren je niet vragen om te dromen 
zonder grenzen? Je moet realistisch zijn, zeggen ze. Wat is realis-
tisch? Denken binnen hun beperkte gedachtegrenzen? Doe maar 
gewoon, blijf maar gewoon, word zoals de meeste mensen, ga op in 
de massa, leef niet vanuit je hart, maar laat je leven bepalen door je 
omgeving, door de oordelen van anderen, door zoals-zij-vinden-dat-
het-hoort. Zorg voor zekerheid zodat je dit leven op aarde zonder al 
te veel kleerscheuren overleeft, dan kun je later terugkijken op een 
zinloos bestaan.

Wanneer je leven voorspelbaar wordt is het tijd voor verandering.
Waarom durf je niet te dromen? Waarom durf je niet te leven?

Dit boek gaat over inzicht, bewustzijn en het behalen van doel-
gerichte resultaten. Het laat je zien hoe je gedrag en je denkwijze 
zichzelf hebben geprogrammeerd. Ik noem dit je persoonlijke 
besturingssysteem. Het is je conditionering, een verzameling over-
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tuigingen die jouw werkelijkheid vormen. Je zult ontdekken dat je 
onbewust deels bent geprogrammeerd met verkeerde software en 
corrupted files. Gedachtepatronen (paradigma’s) die berusten op 
onjuistheden of associaties waarop jij jouw waarheid baseert. Net 
als je telefoon en je computer daardoor op een bepaald moment 
vastlopen, is het mogelijk dat jij zelf ook het gevoel hebt dat je af en 
toe vastloopt. Dan is het tijd voor een persoonlijke software-update. 

Waar het om gaat is dat je ontdekt dat je vrij kunt zijn van de 
opgelegde denkwijze die in de loop der jaren onbewust je gedrag 
en je denkpatronen heeft gevormd; je sociaal-emotionele conditio-
nering. Je zult begrijpen dat de betekenis die je geeft aan gedachten 
en situaties een keuze is. Door helder inzicht te verkrijgen in je eigen 
denkwijze zul je ontdekken dat je de manier waarop je denkt en de 
betekenis die je aan je gedachten  geeft kunt veranderen. Dan zul je 
inzien dat je zonder angst en beperkingen bewust kunt kiezen voor 
wat je écht wilt. Doe wat je leuk vindt, waar je hart sneller van gaat 
kloppen, waar je blij van wordt. 

‘Het allerbeste wat je kunt doen voor de wereld, is het beste 
maken van jezelf,’ schreef Wallace D. Wattles in 1910 in The Science 
of Getting Rich.

DIT LEVEN HEEFT EEN DEADLINE
Ik stel je nogmaals de vraag: hoe ziet jouw mooiste leven eruit? Stel 
dat het mogelijk zou zijn om je bestaan een nieuwe invulling te 
geven, wat zou je dan willen doen? Durf jij je hart te volgen en je 
dromen waar te maken?

Steve Jobs maakte ons duidelijk dat onze tijd beperkt is. De man 
die met iPhones en personal computers nog steeds grote invloed 
heeft op ons dagelijks leven, een van de allerrijksten op aarde en voor 
mij een groot inspirator, verliet zijn lichaam op 56-jarige leeftijd.

Wellicht denk je dat jij nog een lange toekomst voor je hebt. De 
werkelijkheid is dat je toekomst elke dag korter wordt. Dit leven 
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heeft een deadline en hoewel we dit allemaal weten, zijn we ons er 
vaak niet echt van bewust. Daarmee bedoel ik niet dat je dagelijks 
bezig moet zijn met je sterfelijkheid, maar als je meer waardering 
hebt voor ieder moment, zul je meer dankbaarheid tonen en dank-
baarheid is een vorm van geluk.

Daarom is het goed om hier even bewust bij stil te staan. Wat 
zou je doen wanneer je vandaag te horen krijgt dat je niet langer 
dan tien maanden te leven hebt? Neem de tijd om hierover na te 
denken. Wat zou je niet meer doen? Waar zou je geen tijd meer aan 
besteden? En wat zou je die laatste maanden juist wél gaan doen? 
Welke beslissing zou je dan nu direct nemen? En waarom?

Stel dat op de dag van je geboorte al bepaald is wat je sterfdatum 
zal zijn. Dat zou betekenen dat je weet wanneer je laatste dag op 
deze planeet is. Zou dit invloed hebben op de wijze waarop je nu 
leeft? Zo ja, hoe?

Ik hoor vaak dat we te weinig tijd hebben. Is dat zo? Wat zou 
je doen als je wel voldoende tijd zou hebben? ‘Als ik meer tijd zou 
hebben zou ik meer geld kunnen verdienen en meer leuke dingen 
kunnen doen,’ zei iemand tegen me. ‘Dat is een illusie,’ legde ik uit. 
‘Er is niet meer tijd.’ Ik citeerde de uitspraak van tovenaar Gandalf 
uit The Lord of the Rings: ‘Het enige wat je hoeft te doen, is beslissen 
wat je doet met de tijd die je is gegeven.’

Elke dag maak je keuzes. Je kiest ervoor bepaalde zaken te doen 
en andere te laten. Dat betekent dat je bewust of onbewust priori-
teiten stelt. Waarom doe je soms dingen niet die je wel zou willen 
of moeten doen en verspil je tijd aan bezigheden die niet bijdragen 
aan je geluk en aan de kwaliteit van je leven? Het is van onschatbare 
waarde dat je in harmonie bent met de keuzes die je bewust maakt. 
Dan kun je de tijd die je is gegeven zinvol besteden.

In onze moderne maatschappij wordt ons bestaan gedirigeerd 
door tijd en geld. En geld bepaalt in grote mate hoe we onze tijd 
besteden. Ben je verplicht elke dag voor een baas te werken om in 
je levensonderhoud te voorzien, dan ruil je jouw tijd in voor geld. 
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Heb je slechts vijfentwintig vrije dagen per jaar, dan heb je mogelijk 
niet veel vrije tijd om dingen te doen die je écht leuk vindt. Ben je 
daarentegen financieel onafhankelijk, dan ben je vrijer om invulling 
te geven aan je tijd. Je kunt werken als je dat wilt, maar het is geen 
verplichting. Er bestaat geen weekend, er zijn geen vakanties, elke 
dag is als vakantie. Je bent vrij om te doen wat je wilt. Maar dan is 
daar opnieuw de vraag: wat wil je écht?

Het antwoord was voor mij lange tijd: wonen op een zeiljacht 
en reizen maken over helderblauw water naar zonnige streken en 
prachtige plekken. Wat ik daarvoor nodig had: geld en tijd. Het 
ging mij niet primair om het bezit van een zeiljacht; de boot was het 
middel. Mijn doel was genieten van het leven, van de zee en de zon, 
van de vrijheid, de stilte en van het nietsdoen.

Die droom werd werkelijkheid toen ik in 2007 mijn bedrijf 
Pilarczyk Media Groep verkocht. Was het toeval dat ik door die 
ene maar ingrijpende verandering in mijn leven ineens financieel 
vrij was? Is succes toeval? Ik geloof van niet. Succes is het resultaat 
van de manier waarop je denkt en de beslissingen die je neemt. Dat 
is de kern van dit boek. Heb ik buitengewoon veel geluk gehad? Het 
helpt natuurlijk als je op cruciale momenten geluk hebt, maar ook 
van die geluksmomenten vraag ik mij af of die puur toeval zijn.

Nu denk je wellicht: ‘Ja, makkelijk praten, maar zo’n rijk en luxe 
leven is natuurlijk niet voor iedereen weggelegd.’ Misschien niet voor 
iedereen, maar waarom niet voor jou? Wat staat er op je wensenlijst? 
Geluk, geld of persoonlijke groei? Hoe ziet jouw meest ideale leven 
eruit? Heb je daar wel eens serieus over nagedacht? En heb je die 
wensenlijst concreet opgeschreven?

Je merkt dat ik veel vragen stel. Vragen zijn belangrijker dan 
antwoorden. Ze laten je nadenken en geven inzicht. Waarom doe je 
wat je doet? Waarom denk je zoals je denkt? En hoe kom je erachter 
of je gedachten in overeenstemming zijn met het leven zoals jij 
dat wenst te leven? Als je aandachtig leest, zullen de antwoorden 
vanzelf in je opkomen.
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Het enige wat je hoeft te doen,
is beslissen wat je doet met de tijd die je is gegeven.

~ Gandalf in The Lord of the Rings ~
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EEN BOODSCHAP VOOR DE MENSHEID
Ik schrijf dit boek met nog een reden. Er is een verandering gaande 
in het bewustzijn van mensen. We zien in dat er iets moet veranderen 
aan de manier waarop we omgaan met onze planeet, met elkaar en 
met onszelf. Steeds meer mensen mediteren en beoefenen yoga. We 
eten gezonder en we worden ons bewuster van de noodzaak van een 
duurzame samenleving. Als we ons overdadige consumptiegedrag 
geen halt toeroepen, vreten we onszelf in de welvarende delen van 
de wereld letterlijk dood. We zien nu al dat de meeste ziektes in deze 
gebieden het gevolg zijn van ongezonde voeding. Elke dag vullen 
we onze lichamen met chemisch gif. Het zelfherstellende vermogen 
van ons menselijk lichaam kan deze hoeveelheden schadelijke 
stoffen niet verwerken. Een gezondere leefstijl is dus noodzaak. 
Daarbij wordt een aanzienlijke hoeveelheid voedsel gedumpt als 
afval, terwijl miljoenen mensen omkomen van de honger. Een meer 
evenredige verdeling van de voedselproductie en -consumptie zal 
leiden tot meer harmonie op onze mooie planeet. 

We hoeven ons geen zorgen te maken over de toekomst van 
Moeder Aarde. Zij overleefde miljarden jaren voordat mensen-
voeten haar betraden. En ook als de mensheid zichzelf uitroeit zal 
de planeet nog miljarden jaren bestaan. Save the planet is dus een 
overbodige noodkreet. Oorlogen zijn ook zo oud als de mensheid. 
Waar het in deze eenentwintigste eeuw om gaat is het overleven van 
de mensheid. En die missie is aan ons. Laten we ons regeren door 
dwaasheid en hebzucht of door intelligentie en wijsheid? 

Ik zie het zo: de periode waarin wij leven is de tijd van de grote 
schoonmaak, zowel voor de mens als voor Moeder Aarde. Het 
establishment van institutionele, economische, financiële, politieke 
en religieuze groeperingen heeft zijn geloofwaardigheid verloren en 
verliest zijn macht en invloed. Het is tijd voor een nieuw ‘ontwakend 
bewustzijn’ zoals de Duitse spiritueel leraar Eckhart Tolle al in 2005 
schreef in zijn boek Een nieuwe aarde. Ik zou het eenvoudiger willen 
zeggen: laten we vriendelijk en verdraagzaam zijn. Wel voor elkaar 
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zorgen, maar ons niet met alles en iedereen bemoeien. Begrip en 
respect hebben voor elkaar. Niet zo veel oordelen en meer genieten 
van al het moois om ons heen.

Deze planeet heeft meer dan ooit liefde en wijsheid nodig. Dat 
begint met het geloof in een mooiere wereld. Alleen al het collectief 
denken aan een betere wereld zal positieve gevolgen hebben. Het 
gaat om geloof. Geloven dat liefde sterker is dan angst. De mensheid 
wordt geregeerd door angst en veel mensen leven vanuit angst. Weet 
dat angst alleen kan bestaan bij de afwezigheid van liefde.

‘Wij maken onvoldoende gebruik van het menselijk potentieel,’ zegt 
de Britse hoogleraar en bestsellerauteur Ken Robinson. Hij staat 
bekend als internationaal expert en voorvechter van creativiteit en 
innovatie in het onderwijs en in het bedrijfsleven. Zijn vermakelijke 
TED-toespraak uit 2006, over hoe het onderwijssysteem wereldwijd 
talent en creativiteit vernietigt, is meer dan veertig miljoen keer 
bekeken. Hij betoogt dat onderwijssystemen aan vervanging toe 
zijn, omdat ze zijn gebaseerd op het verouderde industriële tijdperk. 
Ons huidige onderwijs leidt ons op voor het verleden en biedt niet de 
mogelijkheid ons te ontwikkelen om ons persoonlijke potentieel te 
benutten. Robinson vertelt over een meisje van zes dat een tekening 
maakt van God. Haar tekenjuffrouw zegt dat niemand weet hoe 
God eruitziet. Het meisje antwoordt: ‘Als ik klaar ben wel.’

Dame Gillian Lynne werd als klein meisje op school gezien als 
een onrustig en ongetalenteerd kind. Toen haar moeder haar naar 
een dokter bracht om haar tekortkomingen te onderzoeken, zette hij 
de radio aan. Gillian begon spontaan te dansen en de dokter vertelde 
de moeder dat haar dochter een danseres was. Het is goed mogelijk 
dat je nog nooit van haar hebt gehoord, maar Gillian Lynne werd 
niet alleen een grote ballerina, ze is ook de choreografe van mijn 
favoriete musical The Phantom of the Opera en van de succesvoor-
stelling Cats. Veel mensen hebben creativiteit en talenten die niet 
worden benut, of sterker nog, worden onderdrukt en weggevaagd.
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Veel succesvolle ondernemers en beroemdheden zoals Richard 
Branson, Bill Gates, Paul Allen, Larry Ellison, Steve Jobs, Steve 
Wozniak, Winston Churchill, Andrew Carnegie, Thomas Edison, 
Henry Ford, John D. Rockefeller, Walt Disney, Mark Twain, Enzo 
Ferrari, John Lennon, Lady Gaga, John Mayer, Gary Vaynerchuk, 
Jack Ma, Tony Robbins, John de Mol, Ray Kroc, Ted Turner, Coco 
Chanel, Giorgio Armani, Ralph Lauren, Li Ka Shing, Nicolas 
Cage, Charlize Theron, Kate Winslet, Tom Cruise, Demi Moore, 
Jim Carrey, Will Smith, Johnny Depp, Tom Hanks, Leonardo 
DiCaprio, Katy Perry, Bono, Jay-Z, Frank Sinatra, Elton John, 
Eminem, Mark Zuckerberg en Roman Abramovich blonken op 
school niet uit of beëindigden hun opleiding voortijdig. Het is aange-
toond dat opleiding en kennis niet direct gelieerd zijn aan succes en 
rijkdom. In de lijsten met de meest welvarende mensen op aarde zien 
we dat velen slechts weinig opleiding hebben genoten. Hun succes is 
vooral het resultaat van vindingrijkheid, moed, verbeeldingskracht, 
doorzettingsvermogen en een ijzersterk zelfvertrouwen.

Volgens het reguliere beoordelingssysteem was ik op school 
ook geen hoogvlieger. Als ik op basis van die beoordeling de voor 
mij voorspelde levensweg had bewandeld, zou ik geruisloos zijn 
verdwenen als een onzichtbare middenmoter. Voor mijn levens-
lustige ambitie en creatieve potentieel was nauwelijks aandacht.

Is de taak van het onderwijs niet om intelligentie op te wekken die 
een antwoord zal vinden op onze problemen? Deze vraag stelde de 
Indiase spiritueel leraar Jiddu Krishnamurti. In staat zijn in vrijheid 
te denken, zonder angst, zonder strikte regels te volgen, zodat je zelf 
gaat ontdekken wat werkelijk waar is. Maar als je bang bent zul je 
nooit intelligent zijn, zegt hij. Intelligentie is iets anders dan kennis. 
Intelligentie is wijsheid. Je kunt alle boeken van de wereld lezen, 
maar daar word je niet intelligenter van. Intelligentie ontstaat als je 
inzicht krijgt in het proces van de geest, als je inzicht ontwikkelt in 
jezelf. Dat kan alleen als je geestelijk vrij bent, vrij van angst, als je 
van liefde bent vervuld. Alleen als je beschikt over een kalme geest 
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ben je in staat echt waar te nemen, want op die momenten is je geest 
gevoelig voor bijzondere schoonheid. Misschien is dat een sleutel tot 
onze geestelijke vrijheid.

Op de vraag wat hij onmiddellijk zou willen veranderen in de 
wereld, antwoordde de befaamde leiderschapsexpert Stephen Covey: 
‘Mensen zo ver krijgen dat ze gaan leven volgens de universele en 
tijdloze principes.’ Hij beschreef die principes in The Seven Habits of 
Highly Effective People (1989), het best verkochte en meest geprezen 
managementboek aller tijden. Universele principes van wijsheid 
zijn tijdloos, ze staan beschreven in talloze boeken en vinden hun 
oorsprong in de Bijbel, de Bhagavad Gita en de Tao Te Ching.

Wij, jij en ik en de hele mensheid zullen het inzicht moeten 
verkrijgen dat we de wereld alleen kunnen verbeteren als we allemaal 
ons steentje bijdragen. Heb niet de illusie de wereld te verbeteren – 
verbeter eerst jezelf. Dat is voldoende. Het zal je een gelukkig en 
voldaan mens maken en daarmee draag je bij aan het geluk van de 
wereld.

‘Onze aarde heeft kanker. Ik heb ook kanker. En de meeste mensen 
met kanker gaan dood. Maar er zijn genoeg mensen om de mensheid 
eeuwig op aarde te laten overleven.’ Deze woorden sprak prof.dr. 
Wubbo Ockels vanaf zijn sterfbed. De Nederlandse astronaut deed 
via een videoboodschap één dag voor zijn dood een oproep aan de 
mensheid. Zijn woorden gingen door merg en been. 

De wijze wetenschapper stelde dat de industriële en financiële 
systemen zich hebben ontwikkeld tot oncontroleerbare machten. 
Er kan geen verantwoordelijkheid of ethiek worden verwacht van 
dergelijke systemen. Hij zei dat er veel religies zijn die mensen 
samenbrengen, maar nooit alle mensen. De verschillende goden 
waarin mensen geloven scheiden de mensheid juist in groepen. 
Laten we het menselijk tijdperk verwelkomen, smeekte hij. Laten 
we stoppen met de vernietiging van de aarde, de vernietiging van 
de mensheid, de vernietiging van onszelf. Laat het voor iedereen 
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duidelijk zijn: om te overleven moeten we een nieuwe levenshouding 
vinden, een nieuw bewustzijn, een nieuwe mentaliteit. 

Ik ontmoette Wubbo Ockels in 2007. We brachten een week 
door in Australië. Samen met het Nuna-team van de Technische 
Universiteit Delft reisden we van noord naar zuid tijdens een 
race voor auto’s op zonne-energie. Ver van de bewoonde wereld, 
midden in de outback, de woestijn, leerde ik Wubbo kennen als 
een bijzonder vindingrijk en intelligent mens. Dit genie, de man die 
vanuit een ruimtelijk perspectief naar de aarde kon kijken, ontdekte 
door die ervaring de totaliteit van het geheel, het geheim van het 
universum. Toen hij wist dat zijn aardse bestaan het einde naderde, 
waarschuwde hij de mensheid vanuit zijn ziekenhuisbed. ‘We 
moeten zuinig zijn op onze planeet. Als je echt van iets houdt, wil je 
het niet kwijtraken. Dat is de liefde en de houding die de mensheid 
tegenover de aarde moet hebben. Onze wil is de sleutel. Het geloof 
in de mensheid zal ons die wil geven.’

Het lijkt wel of dat inzicht pas echt tot ons doordringt wanneer 
we zicht hebben op onze naderende dood. Kort geleden werd ik 
geraakt door een anonieme afscheidsbrief op internet met het 
verzoek om deze boodschap te delen met de wereld.

‘Ik zal binnenkort voorgoed verdwenen zijn. Dat is oké, zolang 
iemand dit maar leest. Ik ben vierentwintig jaar, maar heb al wel 
mijn laatste stropdas uitgezocht. Die zal ik binnen enkele maanden 
dragen op mijn begrafenis. De diagnose van kanker kwam te laat. 
Ik heb begrepen dat het belangrijkste aan de dood is dat je ervoor 
moet zorgen dat je de wereld een beetje beter moet achterlaten dan 
voorheen. Voorheen had ik het te druk, maar toen ik hoorde hoe 
weinig tijd ik nog had, besefte ik wat echt telt in het leven. Dus 
schrijf ik je vanuit een egoïstische reden. Ik wil mijn leven een beetje 
betekenis geven door te delen wat ik geleerd heb.

Verspil je tijd niet met werk waaraan je geen vreugde beleeft. Het 
is duidelijk dat je niet succesvol zal worden in iets wat je niet graag 
doet. Geduld, passie en toewijding komen vanzelf als je iets doet 
waar je echt van houdt.
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Het is dom om angst te hebben voor de mening van anderen. 
Angst verlamt en verzwakt je. Als je angst je leven laat beïnvloeden, 
groeit het totdat er niets dan een lege huls van je overblijft. Luister 
naar je innerlijke stem en volg je eigen weg. Sommige mensen zullen 
je als een gek beschouwen, anderen als een held.

Neem je leven in eigen hand. Neem verantwoordelijkheid voor 
de dingen die er met je gebeuren. Beperk slechte gewoonten en leef 
gezond. Laat je beïnvloeden door de keuzes die jij hebt gemaakt, 
niet door de dingen die je niet in de hand hebt.

Waardeer de mensen om je heen. Je vrienden en familie zullen 
altijd een onuitputtelijke bron van liefde en kracht zijn. Dat is 
waarom je ze altijd moet liefhebben.

Laat je stempel op het leven na. Leid een zinvol leven, wat dat 
voor jou ook mag betekenen. De wereld waarin we geboren worden 
is een prachtige speeltuin waarin alles mogelijk is. Maar we zijn hier 
niet voor eeuwig. Geniet van je tijd hier.’




